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	Self-taught painter, born in Belgium, and living in Quebec since 1966, Edith Liétar graduated in aesthetics, in color analysis, and in fashion design. She owned a fashion boutique, and worked as a consultant for fashion magazines. 

For several years, she followed workshops with painter Anne Van Mierlo to perfect her techniques.

Edith gained several prizes among which the 2nd Grand Prize at the Montreal Museum of Fine Arts in 2007, the Medal of the City of Tournai (Belgium) in 2008, the Gold Medal at the 26th International Gala of Visual Arts in 2009, the Artistic Merit Award in 2010, the Bronze Medal at the International Festival of French Culture (France) in 2011, the Gold Medal at the 28th International Gala of Visual Arts in 2011, the Romania Special 2012 Honor Prize, the 1st Grand Prize at the 29th International Gala of Visual Arts in 2012 , the Grande Distinction Honorifique du CIAAZ , the Silver Medal at the International Exposition in Bruges (Belgium),  the Gold Medal at the International Exposition in Rome (Italy)  in 2013,  the 2nd Grand Prize at the 30th International Gala of Visual Arts and the Bronze Medal at the International Exposition in Cangas (Spain) in 2014; the Gold Medal at the 31st  International Gala of Visual Arts in 2015, the 1st Grand Prize at the 32nd International Gala of Visual Arts in 2016 and the Gold Medal at the International Exposition in Villers-Cotterêts (France) in 2017.
Her professional career has led her to Spain, France, Belgium and Holland. Her paintings are found in private and public collections in Quebec, Ontario, the United States, in Europe and in the Middle East. She was selected by the Jury of the “Société Nationale des Beaux Arts” to exhibit in the SNBA show at the Carrousel du Louvre in December 2012, and designated Honor President of the 7th International ArtZoom Exposition in Québec in 2014.
Freedom is my style is her motto. She claims freedom to remain authentic, away from any current or trend; freedom to express the diverse facets of her personality thus making every painting unique. She draws on her life experience to paint, leaving her inner self guide her along the way. She strives to always push her art further so as not to be taken in by routine.

Her creations are contemporary, lyrical, optimistic and spontaneous, and convey to her abstract art a dreamlike vision. 

Edith sees the artist as a magician whose strokes create dreams. Her wish is to make every painting a window open to the imagination of the viewer.
	Née en Belgique, elle réside au Québec depuis 1966. Elle est diplômée en visagisme, en analyse des couleurs, en stylisme et dessin de mode. Elle a été tour à tour propriétaire d’une boutique de mode, analyste-conseil en style et couleurs, et styliste de mode pour des magazines. 

Peintre autodidacte, elle a suivi des ateliers de perfectionnement avec Anne Van Mierlo.

Elle a remporté plusieurs prix et mentions dont le 2ème Grand Prix au Musée des Beaux-Arts de Montréal en 2007, la Médaille de la Ville de Tournai (Belgique) en 2008, la Médaille d’or au 26° Gala International des arts visuels en 2009, le Prix du mérite artistique en 2010, la Médaille de bronze au 2° Festival international des cultures francophones (France) et la Médaille d’or au 28° Gala International des arts visuels en 2011, le Prix Hommage Spécial Roumanie et le 1er Grand Prix au 29° Gala International des arts visuels en 2012, la Grande Distinction Honorifique du CIAAZ, la Médaille d’argent à l’Exposition internationale au Musée du Beffroi de Bruges (Belgique) ainsi que la Médaille d’or à l’Exposition internationale à la Galleria della Pigna (Rome-Italie) en 2013, le 2ème Grand Prix  au 30° Gala International des arts visuels, et la Médaille de bronze à l’Exposition internationale à Cangas (Espagne) en 2014; la Médaille d’or au 31° Gala International des arts visuels en 2015, le 1er Grand Prix au 32° Gala International des arts visuels en 2016, et la Médaille d’or à l’Exposition internationale à Villers-Cotterêts (France) en 2017 .
Son cheminement professionnel l’a conduite en Espagne, en France, en Belgique. Ses toiles se retrouvent au Québec, en Ontario, aux États-Unis, en Europe et au Moyen-Orient dans des collections privées ou publiques. Elle a été sélectionnée par le jury de la Société Nationale des Beaux Arts pour participer au Salon annuel de la SNBA au Carrousel du Louvre, en décembre 2012 et a été désignée Présidente d’honneur de la 7ème Grande Exposition Internationale ArtZoom en 2014.

La liberté, c’est un style et avoir du style c’est rester authentique, s’affranchir de tout courant ou mode; c’est se donner le droit d’extérioriser les diverses facettes de sa personnalité conférant ainsi à chaque œuvre son caractère propre, son unicité. Son but est de pousser son art toujours plus loin et de dépasser ses limites pour ne pas tomber dans le piège de la facilité, de la routine. 

Sa peinture est contemporaine, spontanée, teintée de lyrisme et d’optimisme, usant de l’abstrait tout en évoquant le réel.

Pour elle, l’artiste est un magicien, un créateur d’images qui offre du rêve. Son désir est d’emmener le spectateur hors du temps : chaque toile devient une fenêtre ouverte sur l’imaginaire.
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